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Kommentar til klage på vedtak om utsatt idriftsettelse for Kvitfjell og 
Raudfjell vindkraftverk av 17.03.2020. NVEs beslutning om å ikke 
utsette iverksettelsen av vedtaket. 

 

Raudfjell vindkraftverk og Kvitfjell vindkraftverk -Søknad om forlengelse av frist for 
idriftsettelse 

La Naturen Leve er kjent med at Tromsø Vind AS/Raudfjell Vind AS 17. februar i år søker om utsatt 
idriftsettelse for Kvitfjell og Raudfjell vindkraftverk i Tromsø kommune. Vi kjenner også til at utbygger 
har påklaget NVEs vedtak som godkjenner utsettelsen til 31.12.2020 med vilkår om anleggsstans i 
kalvingsperioden 01.05. – 15.06.2020.  (NVEs ref. 200700282-116, arkiv 511.)  

La Naturen Leve er ikke høringspart og har dermed ikke fått anledning til å gi uttalelse om saken, 
men vi er tilfreds med at NVE lytter til reindriftsnæringen i dette tilfellet. Vi regner med at OED ikke 
fraviker vilkårene som NVE har satt for utsettelse av idriftsettelsen. 

Vi er godt kjent med prosessen som har ført til at dette vindkraftverket nå bygges. Den starta 
allerede 1990-tallet og har i alle disse årene påført store deler av lokalbefolkningen stress og 
frustrasjoner. Det har vært uvisshet om omfang og skadevirkninger. Alle utvidelser og endringer har 
ført til store påkjenninger, ikke bare for reindriften, men for hele lokalsamfunnet, spesielt i 
Kattfjorden. 

Vindkraftverkene skulle ha vært satt i drift 01.06.2020. Pr. dags dato er 25 - 30 av de 67 turbinene 
ikke ferdigmontert og turbindelene ligger delvis nedsnødd på fjellet. Det er urealistisk at dette 
arbeidet kunne ha vært fullført innen 01. juni. 

La Naturen Leve minner om at Tromsø Vind AS/Raudfjell Vind AS driver for egen regning og risiko. 
Konsesjonen ble stadfestet i 2015, og utbyggeren har hatt rikelig med tid til å ferdigstille anlegget 
innen gitt frist. Utbyggeren begrunner søknaden om utsettelse med at vinteren 2019 – 2020 har vært 
snørik. Dette er lite tillitvekkende av en utbygger som skal operere på Kvaløya i Troms. Det er ikke 
uvanlig at vi har snørike vintre, og heller ikke uvanlig at vi har snøfattige vintre, som i 2007 – 2008, da 
utbyggeren vant mye tid. At det blåser en del her, var de nok av naturlige årsaker godt kjent med på 
forhånd. Når de nå slipper unna med å gjøre opphold i anleggsarbeidet i kalvingsperioden, må det 
sees på som en mild straff. Alternativet, et blankt avslag, ville vært naturlig, men langt mer alvorlig 



for utbygger. I praksis ville det ha utgjort en reell fare for konkurs, noe som i sin tur ville ha betydd en 
fare for manglende opprydding på fjellet. 

Gjennom denne prosessen har tilliten til NVE og OED vært satt på hard prøve, spesielt etter 
innlemmelsen av Raudfjell og endringen av atkomstvegen til vindkraftverkene. Smertegrensen for 
innbyggerne er nådd for lenge siden og flere ulemper tåles ikke. Lokalbefolkning og næringsliv har 
allerede betalt en høy pris som ikke kan tallfestes, og en større pris må betales i framtida i form av 
tapte reinbeiteområder, fortsatte frustrasjoner, sannsynlige helseskader, tapte natur- og 
rekreasjonsområder og tapte verdier på eiendommer. 

La Naturen Leve har tidligere gitt uttrykk for bekymring overfor OED for NVEs lempfeldige behandling 
av kravet som energiloven stiller til garantistillelse for nedlegging av vindkraftverk. Dette skal skje 
først etter 12. driftsår. Dette er for dårlig. Garanti burde ha vært stillet før byggestart, tilsvarende 
krav som stilles i Sverige. 

En utsettelse av idriftsettelsen fra 01.06.2020 til 31.12.2020 må ikke under noen omstendigheter føre 
til at garantistillelsen utsettes med tilsvarende 7 måneder. Heller ikke konsesjonsperioden må 
forlenges tilsvarende utsettelsen, men avsluttes 25 år etter 01.06.2020, altså 01.06.2045. 

Siden starten av denne prosessen har flere motstandere viet store deler av sine liv til denne kampen. 
Når også NVE gjennom Nasjonal ramme nå erkjenner at dette anlegget ikke burde ha vært bygget, 
betyr det at noe dyptgripende må gjøres med hele konsesjonsprosessen, og ikke bare kosmetiske 
endringer.  For eksempel: Når store endringer i areal, turbinstørrelser, veibredder, skjæringer og 
fyllinger vedtas uten nye behandlinger, og berørte beboere og brukere av områdene opplever å bli 
ført bak lyset og blir sittende som nyttige idioter når MTA-planer blir vedtatt. Man spør seg: Hvorfor 
ikke la Plan og Bygningsloven bli styrende for denne industriutbyggingen, som må behandles som 
hvilken som helst annen industribygging, nå som energi er blitt en alminnelig handelsvare på lik linje 
med andre eksportartikler. 

Til slutt minner vi om at dette anlegget er ekstra kontroversielt i den forstand at det er det eneste 
vindkraftverket i landet der NVE og OED har trosset kommunens motstand. Dette gjelder for 
Raudfjell og for omlegging av atkomstvegen. Dette forplikter både NVE og OED til å føre en ekstra 
restriktiv linje overfor utbygger. Vi forventer at dersom det skulle komme søknader om ytterligere 
utsettelser så skal de avvises blankt. 
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